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Ülés helye: Községháza Berkenye 
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Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző  
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Napirendek: 
 

 

1. A kiadások készpénzben történő teljesítésének eseteiről szóló rendelet megalkotása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

2. Tájékoztatás a háziorvosi, házi gyermekorvos és a védőnői szolgálat tevékenységéről 
Előadó: German József polgármester 

3. Óvodai ügyek 
Előadó: German József polgármester 
   

4. Szabályzatok módosítása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

5. Szociális tűzifa pályázat benyújtásáról döntés 
Előadó: German József polgármester 
 

6. Pályázatokról, fejlesztésekről tájékoztatás 
Előadó: German József polgármester 
 

7. Közös hivatal 2023. évi munkájáról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
 

8. HÉSZ módosítás – partnerségi egyeztetés lezárása 
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10. Hatósági ügy tárgyalása 

Előadó: German József polgármester 

   
 

  
Hozott határozat: 24/2024.(IV.08.) - 32/2024.(IV.08.) 
 
Hozott rendelet: 5/2024. (IV. 9.) önkormányzati rendelet a kiadások készpénzben 
                               történő teljesítésének eseteiről 
 
Zárt ülés volt. 
Zárt ülésen hozott határozat: 33/2024.(IV.08.) - 34/2024.(IV.08.) 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



3 
 

Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

 

6. számú  
 
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

 
 

Készült: 2024. április 8-án megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 

Ülés helye: Községháza Berkenye 
 

Jelen vannak:    German József polgármester 
     Székely András Sándor alpolgármester    

Molnár Gábor képviselő 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző  
Agárdi-Schlenk Brigitta jegyzőkönyvvezető 
Nerpel Árpádné nemzetiségi képviselő 
Kerekesné Holes Erika Mária védőnő 1-2. napirendi pontnál 
Szinovszki Ágnes főigazgató 1-2. napirendi pontnál 
 
 

 

 

German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt 16 óra 11 perckor megnyitja.  
Javasolta, hogy a védőnő jelenléte miatt a 7. napirendi pont kerüljön 2. napirendi pontként 
megtárgyalásra. 
 
A napirendi pontok felcserélésével a testület egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett. 
 
1. A kiadások készpénzben történő teljesítésének eseteiről szóló rendelet megalkotása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 

A napirend keretében a jegyző elmondta, hogy korábban szó volt már a kiadások készpénzben 
történő kifizetéséről és az ehhez kapcsolódó rendelet megalkotásáról.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ahogy polgármester úr és alpolgármester úr javasolta, a pénzügyes kollégával átnézték a korábbi 
rendeletet, frissítésre kerültek a pontok, több olyan pont került beírásra, ahol feltételes esethez 
lett kötve a készpénzes fizetés. 
Elmondta, hogy amennyiben a képviselő-testületnek megfelel, akkor így lenne megalkotva a 
rendelet.  
 
A rendelettervezetet a képviselő-testület egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
elfogadta, ezzel egyidejűleg megalkotta az 5/2024. (IV.09.) önkormányzati rendeletet a kiadások 
készpénzben történő teljesítésének eseteiről. 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
 
 
 
 
 
 



4 
 

 
 

2. Tájékoztatás a háziorvosi, házi gyermekorvos és a védőnői szolgálat tevékenységéről 
Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 

German József polgármester elmondta, hogy a háziorvos nem jött el és nem is készítette el a 
beszámolót, értelmetlennek tartja a véleménye szerint szocializmusból rá maradt jelentés-szerű 
beszámoló írogatását.  
A polgármester úgy gondolja, hogy a testület egyfajta felelőséggel viseltetik a helyi lakosok 
egészségügyi állapotáért is, az önkormányzat az épület fenntartója, nem ért egyet a háziorvos 
hozzáállásával.  
A védőnői szolgáltatással kapcsolatban elmondta, hogy felé nem érkezett panasz sem a védőnő 
személyéről, sem az elvégzett munkájáról. 
 
Kerekesné Holes Erika Mária védőnő: 
Tavaly július óta munkáltatói részről nem a nógrádi önkormányzathoz, hanem a salgótarjáni 
kórházhoz tartozunk, ez nekünk nem jó. A települési önkormányzatnak három feladata maradt, a 
takarítás, a rezsi és a veszélyes hulladék elszállítása. A takarításra szeretnék rákérdezni, hogy a 
jövőben is elvégzi az Önkormányzat ezt a feladatot? 
 
German József polgármester: 
Természetesen. 
 
Kerekesné Holes Erika Mária védőnő: 
Tavaly már jeleztem, hogy változtatni szeretnék a tanácsadás időtartamán, eddig csak a csütörtök 
délelőtt volt, de igen kevésnek bizonyult, ezért hétfő délutánban maradtunk polgármester úrral. 
Az elkövetkezendő egy hónapban előfordulhat, hogy nem csütörtöki, hanem más napon leszek 
Berkenyén, mert a nógrádi iskolás gyerekeket szűri a gyerekorvos, aki erre a csütörtöki napokat 
jelölte meg. 
 
German József polgármester: 
Tudunk valamiben segíteni, szüksége van bármire a feladat ellátásához? 
 
Kerekesné Holes Erika Mária védőnő: 
Egy műszerasztalra szükségem volna, amire pakolni lehetne. 
 
Székely András Sándor alpolgármester elmondta, hogy neki van egy asztal otthon, amit szívesen 
felajánl a rendelő részére, ha az nem megfelelő, akkor segít a beszerzésben. 
 
Kerekesné Holes Erika Mária védőnő: 
Említettem a beszámolómban a Ringató nevű foglalkozást, amely Nógrádon is működik, fejlesztés 
szempontjából ez is alapot képezhetne a faluban élő gyermekeknek, ha lenne olyan helyiség, ahol 
Hodosán Hajnalka meg tudná tartani a foglalkozásokat. 
 
German József polgármester: 
Kérem, hogy keressen meg Hajnalka az ügyben. 
 
 
German József polgármester megköszönte a védőnőnek a jelenlétet és a beszámoló elkészítését. 
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German József polgármester: 
Rados doktor úr nem jött el az ülésre, de a beszámolóját elkészítette, megkaptátok.  
A gyermekorvos eredetileg januári határidővel mondott fel, akkor kértem Tőle, hogy legalább 
márciusig maradjon, amibe bele is egyezett. A nógrádi polgármester ezután azt kérte, hogy 
választásig maradjon, ezért június 30-ig került meghosszabbításra a szerződése. Ki van írva a 
pályázat, egyelőre nincs jelentkező. 
 
A polgármester ezután kérte a beszámolók elfogadását. 
 
A képviselő-testület egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadta a védőnői 
és házi gyermekorvosi és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

24/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a védőnői és 
házi gyermekorvosi beszámolót elfogadja. 
Felkéri a védőnőt és a gyermekorvost, hogy továbbra is ezen a 
színvonalon biztosítsák a település egészségügyi ellátását. Ha bármilyen 
feltétel hiányzik, azt a polgármesternek jelezzék. 
Határidő: folyamatos és értelemszerű 
Felelős: védőnő, házi gyermekorvos 
 
 
 

3. Óvodai ügyek 
Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
 

German József polgármester elmondta, hogy Szinovszki Ágnes vezetői megbízása 2024.07.31-én 
lejár, a jogszabályok ismeretében a második ciklusát megkezdő vezető részére pályázat nélküli 
megbízással is további 5 évre vezetői megbízás adható, ha a fenntartó és a nevelő testület is 
egyetért. A nevelő testület egy tagja rendelkezik felsőfokú végzettséggel, aki úgy nyilatkozott, hogy 
egyetért az intézményvezető megbízásának meghosszabbításával. 
 
German József polgármester: 
Úgy gondolom, hogy jó az együttműködés az óvodával, folyamatosan nő a gyermeklétszám, telt 
házzal működik az intézmény, korábban a férőhelyek számát is bővíteni kellett. Német nemzetiségi 
óvónő sajnos még mindig nincs, a pályázat minden évben kiírásra kerül, ennek ellenére eleget 
teszünk a német oktatásnak is. Dolgozunk rajta Ágnessel együtt, hogy nemzetiségi óvónőt is 
szerezzünk. 
Időközben megépült a bölcsőde is, amely szintén jól működik, telt házzal, jó munkatársakkal. 
Nagyon becsülöm a munkátokat, nagy terhelés ez minden nap ennyi gyerekkel. Összességében a 
négy és fél év alatt mindent rendezettnek láttam, nem láttam síró gyereket, jó munka folyik az 
intézményekben, nincs okom kételkedni abban, hogy a következő 5 évben is jól fogjátok végezni a 
munkátokat, kérlek tolmácsold a többi kolléganőnek is köszönetemet. 
Magam részéről javaslom a vezetői megbízás meghosszabbítását. 
Ágnes mellékelte a vezetői programját, elképzeléseit a jövőt illetően, ez kiküldésre került a testület 
részére. 
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Szinovszki Ágnes főigazgató: 
Következő testületi ülésen ismét kérni fogom a 20 %-os férőhely bővítést, mivel várhatóan 30 fő 
körül lesz az óvodában, 12 pedig a bölcsődében.  
Ennyi gyerekkel nehéz az egyéni fejlesztés, ezért a későbbiekben szükségünk lesz egy pedagógiai 
asszisztensre.  
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Nagyon szeretem, hogy van látható fejlődés, nem tudok úgy elmenni az ovi mellett, hogy ne 
lássam, hogy történik ott valami, az ablakba mindig ki van rakva az aktuális dolog. Az utóbbi 5 
évben van látható nyoma annak, hogy az oviban történik valami és ez nagyon jó. 
Véleményem szerint nagyon fontos egy településen a hagyományőrzés, jó hogy ezt is próbáljátok 
bevezetni, de azt látom, hogy ebbe még többet lehetne beletenni. A kérdésem az, hogy kell-e 
ehhez valamilyen támogatás, hogy legyen valami előrelépés? 
 
Szinovszki Ágnes főigazgaztó: 
Hamar eldöntöttem, hogy a néphagyományőrzést, ezen belül a sváb hagyomány őrzést beemeljük 
a programjaink közé, 2022-ben meg is írtam hozzá a programot, elkezdtük gyakorolni. Mivel 3-7 
éves korosztálynak írjuk ezt a programot, nem mindegy az adott korcsoport összetétele. Tavaly 
elkezdtük kiaknázni a helyi lehetőségeket, akkor több nagycsoportos gyermek volt. Itt is szeretném 
megköszönni Gill Józsefné Nusi néni segítségét, aki nagy támogatónk ebben. Az idei évben azonban 
visszavettünk, mert nagyon sok kicsi van, csak az ő szintjükön tudjuk bemutatni a hagyományokat, 
ezért csökkent le a programban a hagyományőrzés. Beszélgetünk velük, mesélünk nekik, kint van 
a népviseletes baba is. 
Későbbiekben tervezek népviseleti napot is, amikor is népi játékokat szeretnék idehozni, ehhez 
kérnék majd anyagi segítséget az önkormányzattól. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Szeretnék kérni egy programtervet, amiből láthatjuk, hogy miben tudunk segíteni. 
 
Nerpel Árpádné nemzetiségi képviselő: 
Hagyományőrzéssel kapcsolatban a nemzetiségi önkormányzathoz is fordulhattok. 
 
Kerekesné Holes Erika Mária védőnő: 
Logopédia, fejlesztés van az óvodában? 
 
Szinovszki Ágnes főigazgató: 
Helyben van logopédus, heti egy alkalommal biztosítja a rétsági szakszolgálat. Fejlesztő pedagógus 
nincs. 
 
A képviselő-testület a vezetői megbízás meghosszabbításával kapcsolatban egyhangúan (3 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozza: 
 
 

25/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a pedagógusok 
új életpályájáról szóló 2023. évi LII. törvény 37. § 1. bekezdése alapján úgy 
dönt, hogy Szinovszki Ágnest a Berkenyei Wunderland Óvoda és Bölcsőde 
főigazgatói feladatainak ellátásával 2024. július 31-től 2029. augusztus 1-ig 
megbízza. 
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Szinovszki Ágnes pályázati kiírás nélkül kinevezhető, a főigazgató ismételt 
megbízásával a fenntartó és a nevelőtestület is egyetért. 
A képviselő-testület kéri a főigazgatót, hogy a Berkenyei Wunderland 
Óvoda vezetését a továbbiakban is színvonalasan lássa el. 
Határidő: folyamatos és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
Szinovszki Ágnes főigazgató: 
Köszönöm szépen a bizalmat, igyekszem a jövőben is megszolgálni és minimum ugyanezt a munkát 
folytatni. 
 
Szinovszki Ágnes és Kerekesné Holes Erika Mária 17 óra 12 perckor elhagyta az üléstermet. 
 
   
4. Szabályzatok módosítása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
 

A napirend keretében Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző elmondta, hogy a Magyar Államkincstár 
ellenőrzése még mindig zajlik az önkormányzatnál és az önkormányzat irányítása alatt található 
szervezeteknél, közbenső megállapításokat küldtek arra vonatkozóan, hogy néhány szabályzat, 
ami a közös hivatalra és a többi szervre is hatályos néhány helyen módosításra szorul. A 
módosítások el lettek végezve, mindkét település képviselő-testületének hozzájárulása szükséges 
a módosítások véglegesítéséhez. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Sok kérdésem van a módosításokkal kapcsolatban, ezeket elküldeném jegyző asszonynak e-
mailben.  
 

A képviselő-testület ezután egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 

26/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete egyetért és 
elfogadja a Számviteli Politika, Számlarend, Reprezentációs kiadások 
felosztása, azok teljesítésének és elszámolásának szabályzata, Eszközök 
és források, leltárkészítési és leltározási szabályzata, Eszközök és 
források értékelési szabályzata előterjesztés szerinti módosítást.  
A testület kéri a jegyzőt, hogy a szabályzatok folyamatos aktualizálásáról 
gondoskodjon. 
Határidő: folyamatos és értelemszerű 
Felelős: jegyző 

 
 
5. Szociális tűzifa pályázat benyújtásáról döntés 
Előadó: German József polgármester 
 

German József polgármester: 
Az idei évben is kiírásra került a szociális tűzifa pályázat. Önkormányzatunk maximálisan 30 m3 -re 
pályázhat. Kérem a testületet, hogy hozzuk meg a szükséges határozatot a pályázat beadásáról. 
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A képviselő-testület ezután egyhangúlag (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 

27/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatási igényt 
kíván benyújtani a Magyarország 2024. évi központi költségvetésről szóló 
2023. évi LV. törvény (a továbbiakban: költségvetési törvény) 3. melléklet 
2.2.1. pont szerint.  
Az 5000 fő lakosságszámot meg nem haladó települési önkormányzatok 
szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó támogatásra pályázhatnak. 
Az önkormányzat a maximálisan igényelhető 30 m3 mennyiségű 
keménylombos tűzifa megvásárlásához igényelt támogatásra pályázik. A 
szükséges önrészt 76.200 Forintot és szállítási költséget a 2024. évi 
költségvetés települési támogatásra tervezett összegéből biztosítja az 
önkormányzat, és egyben kijelenti, hogy a szociális célú tűzifában részesülőtől 
semmilyen ellenszolgáltatást nem kér. A testület felkéri a polgármestert, hogy 
a pályázat benyújtásáról intézkedjen.  Felkéri a jegyzőt, hogy a szociális 
tűzifával kapcsolatos rendelettervezet elkészítéséről gondoskodjon, és 
terjessze a testület elé. Felkéri továbbá a polgármestert, hogy a határozat 
végrehajtásáról gondoskodjon, és arról a testületnek számoljon be.  
 

Határidő: 2024.04.30.  
Felelős: polgármester és jegyző 

 
 

 6. Pályázatokról, fejlesztésekről tájékoztatás 
Előadó: German József polgármester 
 

German József polgármester: 
A Magyar Falu Program pályázatra beadtuk a művelődési ház felújítását, amely tartaléklistára 
került. Ennek ellenére költenünk kell a rendbetételre, minimum a bejáratot meg kell csinálnunk, a 
lépcsőt, esetleg a lépcső felé vezető részt. Még nem kértem rá ajánlatot, de kérem, hogy hozzunk 
határozatot arról, hogy maximum 1 M Ft összegben engedélyezi a testület a felújítást. 

A képviselő-testület a polgármester javaslatával egyetértett és egyhangúan (3 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozza: 
 

28/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja a 
polgármester művelődési ház részleges felújítására vonatkozó 
javaslatát.  
A képviselő-testület a 2024. évi költségvetés terhére maximum 1 millió 
Forintot biztosít a művelődési ház felújítására, a polgármester által 
ismertetett tartalommal.  
A testület kéri a polgármestert, hogy a munka elvégzésére kérjen 
árajánlatokat, a legkedvezőbb ajánlatot adó vállalkozással kössön 
megbízási szerződést és gondoskodjon a felújítás elvégzéséről, továbbá 
a munkálatok befejeztével tájékoztassa a testületet a felújításról. 
Határidő: 2024. május 31. 
Felelős: polgármester 
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German József polgármester: 
Jó hír, hogy nyertünk egy pályázatot, melynek keretében a teniszpálya vadonatúj burkolatot kap, 
szabadtéri kézilabda pálya épül. A pályázat a kézilabda szövetség égisze alatt fut, megállapodást 
kötöttünk a váci egyesülettel, hogy használhatják a pályát. Tudom, hogy nem nagy kézilabdaélet 
van a faluban, de az elkészítés után meglesz az a lehetőségünk, hogy multifunkcionálissá tegyük, 
tehetünk rá röplabdapályát, teniszpályát, kosárlabdapályát, tollaslabdapályát… 
Ha minden igaz, májusban meg is építik, a támogatás mértéke 100 %, nekünk a bejáratot kell majd 
megcsinálni, illetve a művelődési ház hátsó részénél több m2-en lejött vakolatot pótolni. 
Régóta húzódik az elektromos töltőállomás felszerelése, addig jutottak, hogy egy 
kapcsolószekrényt felhelyeztek, remélem, hogy egy hónapon belül elkészülnek a teljes 
felszereléssel. 
Váratlanul megnyertük a TOP Plusz pályázaton a Málna-köz utca és az Ifjúság utca egy szakaszának 
felújítástát nagyságrendben 37.5 M Ft értékben. 
Több fejlesztés, beruházás volt saját erőből az elmúlt 1-2 hónapban: 
- Az önkormányzat épületének tetőtakarítása megtörtént 200.000 Ft összegben 
- A hivatali mosdók felújításra kerültek nagyságrendileg 2 millió forint összegben 
- A Rákóczi utcai járda felújítása jelenleg zajlik kb. 1,6 millió forint összegben  
- Megépült a Hársas és Ifjúság utcát összekötő út kb. 4 millió forint összegben 
- Az Ifjúság utca temető felé eső szakaszát szórt kővel láttuk el, ez 700.000 Ft volt 
- Lakóparkban a Bérc utcában 40 db fát ültettünk el. 
Czerman Józsi gondnokunk betegség miatt kiesett, ez nagyon megnehezíti a helyzetünket. 
A Kossuth utcai támfal felújítása ügyében folyamatban vannak az ajánlatok bekérése. A 
főépítésszel egyeztetve elég jó megoldást találtunk ki, ez sajnos több millió forint nagyságrendű. 
A játszótéren szeretnék kialakítani egy közösségi helyet sétálóval, szalonnasütővel, fedett kiülővel, 
egy helyi kertészeti végzettségű lakos és az alpolgármesterünk segít a tervezésben. 
Kérem, hogy gondolkozzatok, milyen beruházásra van még szükség, amivel szebbé, jobbá és 
kényelmesebbé tehetjük falunkat. 
A MÁV épület felújításának ügye továbbra is nagyon lassan halad. Elvi jóváhagyás van arra, hogy a 
pénz meglesz, mai információ alapján e héten, vagy jövő héten írják ki a pályázatot. Véleményem 
szerint még a legjobb forgatókönyv szerint is csak nyáron kezdődhet meg a felújítás. 
 
Molnár Gábor képviselő: 
Beszéltünk korábban a Holvég járdáról, illetve arra gondoltam, hogy a Grauszman Tomi előtt a 
járdánál újra lehetne betonozni azt a pár lapot. 
 
German József polgármester: 
Megnéztem a Holvéget, Juhász Csabitól várom az ajánlatot az árok levezetésére, valószínűleg a 
korlátot is meg kell csinálni. 
A másik dolgot is megnézem majd. 
A Topolcsikéknál van a kerítés, arra is kértem, hogy mondjanak nagyságrendileg egy összeget, az 
nagyon nagy munka lenne. 
 

Kucsera Réka 17 óra 40 perckor elhagyta az üléstermet. 
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7. Közös hivatal 2023. évi munkájáról beszámoló 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
 

German József polgármester: 
Megfelelőnek ítélem meg a gazdálkodást és az elvégzett munkákat is, gyakorlatilag különösebb 
gond nélkül folytatódott az együttműködés az előző évben is. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A részletes beszámoló kiküldésre került. Van benne 1-2 adat, melyet polgármester úr jelzett, hogy 
nem feltétlenül pontos, ezeket szeretném most kijavítani. Berkenyén átlagosan naponta 9,7, 
Nógrádon 14,9 irat került iktatásra, de úgy gondolom, ezek a számok is igen magasak. A kollégák  
Berkenyén túlterheltek. Nógrádon van olyan kolléganő, aki túlterhelt, van olyan, aki kevésbé 
túlterhelt. Az a fő cél, hogy ezt a nem túl egyenlő munkamegosztást kicsit kiegyensúlyozzuk, ezt 
próbálom majd kidolgozni, de most ezt nehéz a választási időszak alatt. A választás még nagyobb 
terhet ró egyes dolgozókra, képzésre kell menni, folyamatosan választási próbák vannak, ilyen még 
nem volt, hogy két választás lesz egyszerre. De a választás után bízom benne, hogy meg tudjuk 
találni a megfelelő elosztást.  
 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Évek óta látom, hogy berkenyei részről valóban túlterheltek a kollégák, a szabadságok kivétele is 
nehézséget okoz. Más településen gyakorlat, hogy tartanak igazgatási szünetet, ami azt jelenti, 
hogy előre bejelentett módon két hétig megáll az élet. 
Az lenne a javaslatom, ha egyetértetek vele, hogy nyáron rendeljünk el 2 hét igazgatási szünetet. 
 
German József polgármester: 
Magam részéről nem szeretem az ilyesfajta megoldást, de persze megfontolhatjuk, egyeztetünk a 
kollégákkal. 
A választási időszak után fontos feladatunk lesz, hogy tehermentesítsük a dolgozókat. 
 

A képviselő-testület a Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatal beszámolóját elfogadja és 
egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással) az az alábbi határozatot hozza: 
 
 

29/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Közös 
Önkormányzati Hivatal 2023. évi munkájáról szóló beszámolót megismerte és 
elfogadja.  
A képviselő-testület kéri a jegyzőt, hogy a jövőben is gondoskodjon a hivatal jó 
színvonalon történő működéséről. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: jegyző 
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8.  HÉSZ módosítás – partnerségi egyeztetés lezárása 
Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
 
German József polgármester: 
Eljutottunk a HÉSZ módosításának abba a szakaszába, amikor lefolytatásra került a partnerségi-
lakossági egyeztetés. A véleményezési idő alatt nem érkezett észrevétel sem postai, sem 
elektronikus formában. A partnerségi-lakossági egyeztetés véleményezési szakaszának lezárásáról 
kell meghoznunk a szükséges határozatot, az anyag kiküldésre került. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással) az az alábbi 
határozatot hozza: 
 

30/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

(1) Berkenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az egyes tervek, illetve 
programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005.(I.11.) Korm. rendelet szerint a 
környezet védelméért felelős szervek véleményét kikérve – amelyek nem tartották 
szükségesnek a környezeti értékelés elkészíttetését jelen tervmódosítás kapcsán – 
úgy dönt, hogy a környezeti vizsgálat elkészíttetése jelen tervmódosítás során nem 
szükséges. 
 

(2) Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen tervmódosítással 
kapcsolatban a partnerségi, lakossági egyeztetést Berkenye Község a 
„településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint 
egyes településrendezési sajátos jogintézményekről” szóló 419/2021. (VII. 15.) 
Kormányrendeletet, illetve az egyes jogszabályok településrendezéssel összefüggő 
módosításáról szóló 253/2023. (VI.23.) Korm. rendelet alapján, figyelembe véve az 
elektronikus ügyintézés részletszabályairól szóló 451/2016. (XII. 19.) Korm. rendelet 
szerinti biztonságos kézbesítési szolgáltatás igénybevételével történt egyeztetési 
eljárást, valamint a veszélyhelyzet ideje alatt egyes szervezetek működésére 
vonatkozó, továbbá egyes közigazgatási eljárási szabályok megállapításáról” szóló 
146/2023. (IV. 27.) Kormányrendelet alapján lefolytatta. A véleményezési idő alatt 
észrevétel, vélemény a partnerek és a lakosság részéről nem érkezett. A partnerségi-
lakossági egyeztetés véleményezési szakaszát lezárja.  
 

(3) Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, hogy 
a Településrendezési Eszközök módosítása elfogadásához szükséges 419/2021. (VII. 15.) 
Kormányrendelet 68. § (1) b) pontjának bb) alpontja szerinti egyszerűsített eljárás 68. § 
(2) bekezdése alapján a tervmódosítás záró véleményezési szakaszát kezdeményezze a 
Pest Vármegye Állami Főépítésznél, figyelembe véve az elektronikus ügyintézés 
részletszabályairól szóló 451/2016. (XII. 19.) Korm. rendelet szerinti biztonságos 
kézbesítési szolgáltatás igénybevételével történő egyeztetési eljárást. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 
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9.  Egyebek 
Előadó: German József polgármester 

 
Iskola 
 
German József polgármester: 
Az iskola újraindításával kapcsolatban folyamatosan egyeztetek Appel László oktatási szakértővel. 
Folyamatban vannak a megnyitáshoz szükséges engedélyek beszerzése. Várhatóan ebben az évben 
nem lesz rá szükség, de szeretném, hogy meglegyenek az engedélyek. 
 
Lakópark közvilágítása 
 
German József polgármester: 
A lakóparkban a közvilágítás felülvizsgálata ügyében nagyon nehezen haladok, mindig ígérik, hogy 
jönnek, de nem tartják be. A másik szakember, aki a maradék 3 lámpát javítását fogja végezni 
mindig a rossz időre hivatkozik, legalább a többi lámpát korábban megcsinálta. 
 
Posta  
 
German József polgármester: 
Elindult az önkormányzat által átvett posta új rendszerben történő működése. Nem volt egyszerű 
a dolog, rettenetesen sok papírmunka volt és van még most is, remélem, hogy most már túl 
vagyunk ezen a nehéz szakaszon. Sikerült a postával olyan megállapodást kötnöm, hogy a 3 éves 
bérleti díj nagy részét (1,1 M Ft) külső munkálatokra fordíthatjuk, lépcső, homlokzat rendbetétele, 
hullámpala csere, fa nyílászárók lecsiszolása, újrafestése. Terv szerint április 2. felében meg is 
valósul, nagyon ráfér, mert az épület kívül-belül le van pusztulva, a posta tulajdonában van, ők 
pedig nem nyúltak volna hozzá. Az előtte álló telefonfülke is felújításra kerül. 
Kingával remélem jó lesz az együttműködés, a helyettesítésre viszont megoldást kell találnom még. 
A faluban most panaszkodnak, hogy már nem tudnak a mobil autónál csekket feladni, de ezt előre 
megmondták, hogy így lesz. A mobilposta egyelőre úgy marad meg, hogy a leveleket és a 
nyugdíjakat ők hordják ki, de küldeményeket, csekket nem vehetnek fel. 
Remélem jó megoldás volt, hogy átvettük a postát. 
 
Részvételi költségvetés bevezetése 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
A részvételi költségvetés sok helyen működik már az országban, ez egy helyi önkormányzati 
program, amelynek keretében a település költségvetéséből adott összeg felhasználására a helyben 
lakók tehetnek javaslatot, azaz a közösség tagjai közvetlenül befolyásolhatják az önkormányzati 
költségvetés egy részének felhasználását. Az éves feladatokon és tervezett beruházásokon kívül 
ebben a formában valósítja meg az önkormányzat a lakosok által beadott ötletek közül a 
legnépszerűbbeket. 
A folyamat nem egyszeri akció, ismétlődik, fejlődik, s a bevonással a meghatározott források 
elköltése aktív lakossági részvétellel valósul meg. A folyamat során a résztvevők megismerik 
egymás igényeit és nézőpontjait, ami erősíti az együttműködést a közös ügyekben, és pozitív helyi 
közösség formálódásához járul hozzá.  
Az ötlet várható megvalósítási költségét az ötlet beadásakor az ötletbeadó megbecsüli. Egy javaslat 
teljes költsége nem haladhatja meg a teljes keretösszeg 50%-át (2024 évben max. 250 000 Ft-ot), 
minimum összege 10 000 Ft. 
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Ötletet adhat be minden ténylegesen Berkenyén élő, érvényes lakcímkártyával rendelkező 
személy, aki 16. életévét betöltötte.  
Az elbírálásban 5 fős résztvevői kör működik közre: 
- a Képviselő-testület által felkért, a településen élőket reprezentáló és köztiszteletnek örvendő 
tagokból álló tanácsadó testület (3 fő), melynek nem lehet tagja a Képviselő testület munkájában 
közvetlenül részt vevő személy vagy közvetlen hozzátartozója 
- a berkenyei Német Nemzetiségi Önkormányzat megbízott képviselője (1 fő) 
- a Képviselő testület megbízott képviselője (1 fő) 
Az elbírált és kiválasztott ötletek megvalósítására az Önkormányzat pénzügyi kereteknek és 
szabályoknak való megfelelés esetén kötelezettséget vállal, szakértői munkával és szükség esetén 
határozat / rendelet alkotásával támogatja, azokat nem akadályozhatja és nem vétózhatja meg. 
 
German József polgármester: 
Javaslom, hogy bízzuk meg Andrást a részletek kidolgozásával. 
 
A képviselő-testület egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot 
hozza: 
 

31/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete  
1. A csatolt határozati javaslat szerint elfogadja az Önkormányzat 2024. 

évi részvételi költségvetésének koncepcióját, működési kereteit és 
szabályait. 

2. Az Önkormányzat 2024. évi költségvetésében a részvételi 
költségvetés fedezetére 500 000 forint összeget biztosít a 2024. évi 
költségvetésről szóló 2/2024. (II. 13.) önkormányzati rendeletben 
meghatározott előirányzat terhére a tartalék sorból. 

3. Felkéri az alpolgármestert, hogy az Önkormányzat 2024. évi 
költségvetésébe a következő felülvizsgálat során a határozati javaslat 
szerinti előirányzat módosítást tervezze be, valamint a 2025. évi 
előirányzat tervezéskor vegye figyelembe. 

4. Felkéri az alpolgármestert a részvételi költségvetés lebonyolítás 
részletes folyamatának, dokumentációjának és kommunikálásának 
kidolgozására legkésőbb 2024.04.30-ig. 

5. Felkéri a polgármestert a javaslatok elbírálásához kiválasztottak 
felkérésére, valamint a döntés és a folyamat elindításának 
kommunikálásra. 

Határidő: azonnal, értelemszerű 
Felelős: polgármester, alpolgármester 

 
 
Településfejlesztési koncepció tervezés elindítása 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Növekvő településként szükséges, hogy ne csak rövidtávon az adott években biztosítsuk a község 
működését és az aktuális beruházások lebonyolítását, emellett fókuszt kell helyezni a változó 
gazdasági, társadalmi és környezeti körülmények, adottságok és lehetőségek értelmezésére, 
beépítésére és kezelésére. 
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A településfejlesztési koncepció célja, hogy bemutassa melyek azok a fejlesztési lépések, amelyek 
minden itt lakó számára közép- és hosszú távon is otthonos, élhető környezetet teremtenek, és a  
támogatott működési profilú vállalkozások számára vonzóbbá teszik a települést és annak szűkebb 
vagy tágabb környezetét. 
Fontos tudni, hogy a 314/2012. (XI. 8.) kormányrendelet alapján ez kötelező feladat. 
Amennyiben elfogadja a testület, akkor elkezdem kidolgozni a koncepciót és a kialakítási folyamat 
tervét. 
 
German József polgármester: 
Javaslom, hogy várjuk meg a választást, utána indítsuk el a dolgot, nem tudjuk ki lesz a 
polgármester, lehet, hogy más koncepciót akar, addig csak az előkészítésről döntsünk. 
 
Székely András Sándor polgármester: 
Nagyon fontos, hogy ez arról szól, hogy az itt lakók, az itt lakó vállalkozók mit szeretnének. 
 
A képviselő-testület egyhangúan (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot 
hozza: 
 

32/2024.(IV.08.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete  
1. Elfogadja az alpolgármester által előterjesztett településfejlesztési 

koncepció kidolgozását. 
2. Felkéri az alpolgármestert a koncepció struktúrájának és a kialakítási 

folyamat tervének kidolgozására. 
Határidő: 2024. június 30. 
Felelős: alpolgármester 

 
Nerpel Árpádné képviselő: 
A polgárőrséggel most mi a helyzet? 
 
German József polgármester: 
Ha jól tudom nehézségek vannak, Szilvi is kilépett. Mondtam nekik, hogy ami segítséget tudok az 
megadom, kértem, hogy üljünk össze, beszéljük meg, hirdessük meg, de nem nagyon mozdulnak, 
a legtöbb tag passzív. 
 
Molnár Gábor képviselő: 
A létszám kb. 12-13 fő, mindig ugyanaz a pár ember mozog. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
A Bérc utcában a szakértővel történő egyeztetés után meg vannak rendelve a forgalomterelő 
elemek, felfestettük a helyet, Józsi kérlek nézd meg hogy megfelel-e. 
 
German József polgármester: 
Rendben. Ha egyéb kérdésetek nincs, még egy dolog volna.  
Szeretném hivatalosan bejelenteni, hogy úgy döntöttem, indulok a polgármesteri választáson, 
vállalom a jelöltséget. Nem volt könnyű döntés, de meghoztam. Ahogy az előző választáson is, a 
FIDESZ támogatásával, de nem FIDESZ tagként indulok. Fontos, hogy a kampány German Józsefről 
és nem pártpolitikáról fog szólni. 
 
 
 



15 
 

 
 
András már az elmúlt ülésen elmondta, hogy indul képviselőnek, Krisztián nem vállalja, szeretném, 
ha Gábor indulna, de még nem nyilatkozott. 
Kérlek Titeket, hogy nézzetek körül, ki lehetne, aki esetleg velem vagy önállóan indulna 
képviselőnek. 
 
 
A képviselő-testület ezután zárt ülésen folytatta tovább munkáját. 
 
 
Nerpel Árpádné 18 óra 52 perckor elhagyta az üléstermet. 
 
 
 
 

                 K.m.f. 
 
 

   German József                  Ciuleacné Drajkó Adrienn 
           polgármester                                                           jegyző 
 
  


